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Průběh počasí v Dobrčicích v první polovině roku 2018 
 

Máme za sebou první polovinu roku a když bychom zhodnotili, jaké nás provázelo 

počasí, dalo by se jednoduše říct, že mimořádně teplé a mimořádně suché. A to jsme při tom 

všem zažili v Dobrčicích i jednu mimořádnou událost. Ale pěkně popořádku.  

Leden byl mimořádně teplý, průměrná měsíční teplota byla téměř o 4,5 stupně 

nadnormální. Sněhová pokrývka prakticky nebyla a teplota se jen občas dostala pod bod 

mrazu. Srážkově byl leden v rámci ČR normální, ale na střední a východní Moravě byl 

i tento měsíc sušší – okolo 70 % normálu. Jestliže v lednu jsme si zimy moc neužili, v únoru 

nám to nahradila. Hlavně ve druhé polovině měsíce panovaly celodenní mrazy a noční 

teplota padala k mínus 15 stupňům. Pocit chladu navíc ještě po celou dobu umocňoval silný 

severovýchodní vítr. Na srážky byl ale únor chudý, spadlo jen okolo 50 % normálu. Mrazy 

pokračovaly i začátkem března, pak se ale prudce oteplilo a 12.března teplota atakovala 

hranici 20 stupňů. Další zvrat nastal 16. března, kdy tlaková níže nad severní Itálií sice 

přinesla toužebně očekávaný déšť, ale v jejím týlu k nám pronikl velmi studený vzduch od 

severovýchodu doprovázený velmi silným větrem. Teplota po tři dny klesala až k mínus 

8 stupňům a chladné počasí vydrželo až do konce měsíce a březen tak byl skoro o 2 stupně 

podprůměrný. Srážek spadlo jen okolo 60 % normálu.  

Duben začal oteplením a od 10. dne nastartoval vpravdě letní počasí. Noční i denní 

teploty odpovídaly spíše červenci, než dubnu. Celková dubnová měsíční průměrná teplota 

byla nakonec 5,5 stupně nad normálem, což je extrémně nadprůměrná hodnota a na mnoha 

stanicích v republice to byla nejvyšší dubnová průměrná teplota za dobu měření na pražském 

Klementinu od roku 1775. Na některých stanicích, zejména na severovýchodní Moravě, 

však průměrná teplota byla až o 7 stupňů nad normálem. V probuzené přírodě se však začal 

projevovat nedostatek srážek. Na většině stanic v ČR dosahoval květnový srážkový úhrn jen 

30 % normálu, ale některé oblasti na jižní, střední a severovýchodní Moravě dosáhly sotva 

10 – 15 % normálu. Sucho mělo za následek, že na velkých plochách vůbec nevzešly některé 

plodiny a tak musely být osety náhradními plodinami. Kritická začala být situace na 

mnohých vodních tocích, kde průtok připomínal spíš stav na konci srpna v uplynulých 

suchých letech a dokonce některé toky hlásily absolutní minima průtoku za celou dobu 

měření (často i za sto let).  

V Dobrčicích spadlo necelých 50 % normálu a to i díky bouřce dne 23. dubna, která 

měla za následek mimořádnou událost. Přestože samotná bouřka nebyla nijak výjimečná 

(15 mm), došlo k přívalu vody a bahna Ulicí do prostoru autobusové zastávky, čekárny 

a přilehlého okolí. Následně byl vyhlášen hasičský poplach a hasiči spolu se spoluobčany 

prováděli úklid nánosů bahna. Část přívalu se dostala kolem Petříkového a zatopila 

předzahrádku paní Zbořilové a bahno se dostalo až k domu paní Chaloupkové a k točně. 

Příčinou byl osev polí směrem k Beňovu kukuřicí, kdy rostlinky byly ještě malé a pršelo tak 

vlastně na odkrytou půdu. Je potřeba také přihlédnout k tomu, že projevy tak významné 

konvekční činnosti již kolem 20.dubna jsou naprosto neobvyklé a že v této době ještě není 

krajina pokryta dostatečně rozbujelou vegetací, což umocňovalo ještě mimořádné sucho. 

Není pochopitelně ani vyloučeno, že v této lokalitě skutečně byly srážkové úhrny daleko 

větší než v samotné vesnici.  

Jistě jsou ale mezi námi pamětníci, kteří podobnou událost již zažili. Stalo se tak 

13.července 1974. Došlo tenkrát prakticky ke stejné situaci, ale ve větším rozsahu. Bahno 

sahalo do výšky půl metru a až na točnu. Běhalíkům tekl proud bahna přes chodbu až do 

dvora a zatopil i část kuchyně. Nevíme, kolik spadlo tenkrát srážek, měření prováděl tehdy 

pouze pan Uherek a záznamy se nedochovaly, ale je zřejmé, že tenkrát byla příčinou 
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mimořádná srážková aktivita kolem polí ve směru na Beňov, kde byla tehdy zničena celá 

řada stromů od blesků. Jak je vidět, tak i ve velmi suchých letech může dojít k záplavovým 

jevům vlivem přívalových srážek.  

Ve stejném trendu pak pokračoval i měsíc květen. S průměrnou měsíční teplotou 

4 stupně nad normálem je hodnocen jako extrémně nadprůměrný a i tento měsíc byl na 

některých stanicích nejteplejším květnem za dobu měření. Pokračoval i nedostatek srážek. 

Situace se částečně zlepšila na většině území Čech a v krajním severovýchodě Moravy díky 

silným bouřkám, nicméně na nejsušších místech republiky se deficit dále prohluboval. 

V Dobrčicích spadlo okolo 60 % normálu hlavně díky vydatnějšímu dešti 15. a 17. května, 

ovšem oblast Hané patří k nejsušším.  

Žádnou změnu zatím nenastolil ani červen (uzávěrka novin 25. 6.), i když ve druhé 

polovině měsíce přišlo ochlazení. Významnějších srážek jsme se ale zatím nedočkali, jejich 

množství od 1. do 25. června odpovídá sotva 30% normálu. V současném tzv. vegetačním 

období (1. dubna až 25. června) jsme v Dobrčicích zaznamenali pouze 8 dnů se srážkami 

nad 2 mm, což je extrémně podprůměrné množství. Území Hané je podle měření od konce 

května ještě sušší, než často mediálně vzpomínaná jižní Morava. Mezi nejpostiženější 

oblasti suchem v současnosti patří východočeské Polabí, Litovelské Pomoraví a jižní 

a střední Morava. V těchto oblastech je v současnosti využitelná vodní kapacita na lehkých 

půdách 0 – 10 % a o moc lepší není situace ani na středně těžkých půdách. Velmi špatná je 

i situace s hladinou spodních vod.  

Letošní dlouhé nadprůměrně teplé jarní období způsobilo, že dozrávání většiny plodin 

a ovoce je o několik týdnů uspíšeno. Úrody raného ovoce nebyly ještě významněji suchem 

postiženy. Jak to bude u letního a podzimního ovoce teprve uvidíme. Sucho je však již 

dlouhodobé a přívalové srážky situaci nevyřeší. Pozvolné dlouhodobější opakované deště, 

které by pomohly, však z naší přírody prakticky zmizely.   

Roman Zbořil, foto Ostrčilíkovi a Jaroslav Chlapečka 

 

 
Graf zachycující zásoby využitelné vody na některých částech území ČR. 
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Odklízení následků bleskové povodně 23. 4. 2018.  

Děkujeme všem, kteří přiložili ruku k dílu. 

 

 
 

    
Zbytky bahna, které tekly „Ulicí“ z polní cesty na Beňov. Suché pole bez dostatečné 

vegetace nestačilo absorbovat přívalový déšť a spolu s vodou odteklo do vesnice i mnoho 

orné půdy.  
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Z činnosti zastupitelstva 
 

Zastupitelstvo obce Dobrčice na svém 23. zasedání konaném dne 25. dubna 2018: 

▪ schválilo program 23. zasedání Zastupitelstva obce Dobrčice, 

▪ vzalo na vědomí kontrolu plnění usnesení z 22. zasedání Zastupitelstva obce Dobrčice, 

▪ schválilo Kamenictví Jiří Seibert z Chropyně jako dodavatele kamenických prací na kříži 

na Podkřížové, 

▪ schválilo pronajmutí výletiště v Dobrčicích panu Bronislavu Kašpárkovi z Přerova za 

účelem uspořádání soukromé oslavy, která se uskuteční 26. května 2018, 

▪ uložilo starostovi obce zajistit do 30. 5. 2018 variantní cenové nabídky na realizaci 

projektu „Oprava místní komunikace a chodníku na Kamenec v Dobrčicích“. 

 

Zastupitelstvo obce Dobrčice na svém 24. zasedání konaném dne 30. května 2018: 

▪ schválilo program 24. zasedání Zastupitelstva obce Dobrčice, 

▪ vzalo na vědomí kontrolu plnění usnesení z 23. zasedání Zastupitelstva obce Dobrčice, 

▪ vzalo na vědomí provedené rozpočtové opatření č. 3/2018, 

▪ souhlasilo s hospodařením obce Dobrčice za rok 2017 a to bez výhrad, 

▪ schválilo Účetní závěrku obce Dobrčice za rok 2017, 

▪ schválilo nákup mulčovacího traktoru SECO Goliath 92-26 4x4 u společnosti Daniš 

Davaztechnik, Přerov-Lověšice, 

▪ schválilo uzavření smlouvy o výpůjčce části pozemků p. č. 192/3 a 322 v k. ú. Dobrčice 

s panem Jaroslavem Chlapečkou z Dobrčic, 

▪ schválilo uzavření smlouvy o právu provést stavbu k pozemkům p. č. 321 a 355 v k. ú. 

Dobrčice s panem Bronislavem Kašpárkem z Přerova, 

▪ schválilo přijetí dotace Olomouckého kraje na částečnou úhradu výdajů na akci 

„Projektová dokumentace – Likvidace odpadních vod Dobrčice – Kanalizace a ČOV“ 

a schválilo uzavření smlouvy ke zmíněné dotaci. 

 

 

V uplynulém období se zastupitelstvo obce a obecní úřad zabývali následujícím: 

▪ V pátek 6. dubna proběhla na OÚ kontrola z Ministerstva pro místní rozvoj ČR, která 

měla za cíl zkontrolovat čerpání dotace na vypracování Územního plánu Dobrčice 

a plnění všech stanovených podmínek dotace. Obci Dobrčice byla v roce 2016 přidělena 

dotace na vypracování územního plánu ve výši 87.120,- Kč. Na základě faktur byla tato 

částka obcí Dobrčice vyčerpána v roce 2017. Kontrola konstatovala, že všechny 

podmínky dotace byly dodrženy a dotace byla čerpána v souladu se všemi pravidly. 

▪ V pondělí 16. dubna 2018 se starosta obce v Beňově zúčastnil výběrového řízení na 

pořízení kompostérů, štěpkovačů a kontejneru na textil, které v rámci obdržené dotace 

pořizoval DSO mikroregionu Moštěnka na základě požadavků jednotlivých obcí. Míra 

dotace je 85 % nákladů. Obec Dobrčice v rámci této dotace požadovala pořízení jednoho 

mobilního štěpkovače, 10 ks kompostérů (zelený typ, který byl již v obci distribuován) 

a 1 kontejner na textil. 

▪ V úterý 17. dubna se uskutečnil sněm MAS-Partnerství Moštěnka. Na sněmu byli voleni 

členové programového výboru, výběrové komise a kontrolního a monitorovacího 

výboru. Starosta obce Dobrčice byl zvolen za člena programového výboru. Dále byly 

schvalovány členské příspěvky, byli přijati noví členové MAS a byly schváleny změny 

v podpoře spolků. Změna strategie MAS souvisí s rozšířením nabídky čerpání dotací 

přes MAS. Konkrétně na podzim tohoto roku bude možné nově čerpat přes MAS dotace 
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z Operačního programu životního prostředí na podporu biodiverzity, výsadbu sídelní 

zeleně a na protierozní opatření. 

▪ V pondělí 23. dubna se uskutečnilo jednání s ČEZ Distribuce ve věci přeložky vedení 

elektrické energie u hasičské zbrojnice z důvodu přípravy projektové dokumentace na 

opravu hasičské zbrojnice. 

▪ V pondělí 14. května se uskutečnila Valná hromada DSO mikroregionu Moštěnka. 

▪ Zastupitelstvo obce se opětovně muselo zabývat získáním vlastnictví domu 

Chmelařových, kdy celý postup zkomplikovala vyhlášená exekuce na podíl jednoho ze 

spoluvlastníků. V současné době se řeší podmínky pro získání podílu o velikosti 7/24 ve 

veřejné dražbě. Po získání tohoto podílu by již mohla obec Dobrčice přistoupit 

k demolici objektu. 

▪ Zastupitelstvo obce se věnovalo projektu na novou kanalizaci, podrobnosti 

v samostatném článku. 

▪ Zastupitelstvo obce řešilo zapracování připomínek k novému Územnímu plánu Dobrčice 

a předpokládá uspořádání opakovaného veřejného projednání v letních měsících. 

▪ Zastupitelstvo obce se začalo věnovat možnosti odkupu části pole nad „Ulicí“ od rodiny 

Jurečkových s cílem vybudovat opatření, které by zabránilo podobné záplavě, jakou obec 

zažila 23. dubna. Tu způsobil přívalový déšť a rychlý odtok vody z pole nad „Ulicí“. 

Na celý projekt bude možné získat dotaci z Operačního programu životního prostředí. 

     Marek Ostrčil 

 

Informace a zajímavosti 
 

Oprava pomníků padlých 

   V dubnu byly v obci očištěny a opraveny pomníky padlých u kapličky a na točně. 

Upravena byla také květinová výzdoba pomníku u kapličky. V souvislosti s výročím 100 let 

od vzniku samostatného Československa byla zvolena výsadba s motivem vlajky České 

republiky. Výsadbu květin zajistila paní Eva Zbořilová, které se ztvárnění vlajky vydařilo. 

Fotografii pomníku padlých si můžete prohlédnout na titulní straně novin. 

Bohužel se nám nepodařilo zajistit náhradní fotografie padlých vojínů. Pokud by měl 

kdokoliv z občanů Dobrčic v archivu fotografie padlých, budeme rádi za jejich poskytnutí, 

abychom ty chybějící mohli na pomníku doplnit. 

 

Čištění příkopů 

Po letošním jarním přívalovém dešti, kdy splavená tráva, kamení a listí ucpaly kanály 

a následně došlo k zaplavení veřejného prostranství u autobusové zastávky, jsme přistoupili 

k vyčištění příkopů nad „Ulicí“ a směrem k Beňovu. Při bagrování usazené zeminy 

v příkopech jsme odkryli původní koryto příkopu a dále jsme zjistili, že byla zcizena mříž 

na záchytné jímce u cesty na Beňov. Záchytná jímka byla také částečně poškozená 

a potřebuje vyspravit. Mříž bude doplněna po opravě jímky. 
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foto JCh 

Sběr nebezpečného odpadu 

V dubnu proběhl sběr nebezpečného odpadu a mimořádně také samostatný sběr 

stavebního odpadu obsahujícího azbest. Děkujeme všem, kteří odpad předali k ekologické 

likvidaci. Celkově se nasbíralo: 

Odpad Množství (kg) Cena (Kč) 

Barvy a laky 110 

4.562,- 

Oleje 15 

Obaly (nebezpečné látky) 25 

Pneumatiky 160 

Rozpouštědla 10 

Léčiva 2 

Stavební odpad obsahující azbest 3.640 14.206,- 

 

Prodej židlí 

Obecní úřad nabízí k odprodeji 16 ks 

nepotřebných židlí. Cena 200,- Kč/ks. 

Zájemci se mohou hlásit na OÚ. 

 

Prodej jasanových fošen 

V loňském posledním čísle 

Dobrčických novin jsme vás informovali 

o tom, že obec nechala jasanové dřevo 

z naší části Přestavlckého lesa vytěžit 

koněm. Na jaře tohoto roku byly klády 

odvezeny na pilu a pořezány na fošny.  

Ty si mohou zájemci z řad občanů zakoupit 

za cenu 6.500,- Kč/m3. Zájemci se mohou 

hlásit na OÚ a po dohodě si mohou fošny 

vybrat. Fošny o síle 50 mm jsou v délkách  

2, 3 a 4 m. Neprodané fošny budou 

ponechány pro potřeby obce nebo budou 

prodány později, pochopitelně již za vyšší 

cenu s ohledem na postupné vysychání. 

 

Informační e-maily o novinkách na webu obce Dobrčice 

V souvislosti se zaváděním opatření dle nového nařízení na ochranu osobních údajů 

jsme nuceni Vás požádat o potvrzení souhlasu s přijímáním informačních e-mailů z webu 

naší obce – Informace z Dobrčic, Informace z Okolí, Kalendář akcí a Výstrahy. 

Pokud jste již dříve odebírali informační e-maily, pak vám již byla doručena výzva 

k potvrzení souhlasu. Protože se mohlo stát, že jste tuto výzvu neobdrželi, nebo ji omylem 
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smazali, do 10. července zašleme všem tuto výzvu ještě jednou. Pokud ani pak tuto výzvu 

neobdržíte a chcete nadále zasílat informační e-maily, pak prosíme o novou registraci na 

našich webových stránkách. V případě, že budete potřebovat pomoc, jsme připraveni vás na 

našich webových stránkách navést a společně registraci provést.  

 

Zdeněk Bernát 

V úterý 5. 6. 2018 byla z technických 

důvodů zrušena beseda a promítání filmu 

k životu a dílu dobrčického rodáka – malíře 

Zdeňka Bernáta. Omlouváme se všem, kteří 

se chtěli zúčastnit. Bylo nám přislíbeno, že 

by pan Zdeněk Bernát mohl na podzim 

zavítat do Dobrčic a s občany se setkat. 

Jakmile se podaří najít vhodný termín, 

budeme vás informovat. 

 

 

 

 

 

 

 

Portrét pana Františka Baláše  

od malíře Zdeňka Bernáta. 
 

foto Jch 

 

Říjnové volby do zastupitelstev obcí 

Volby do zastupitelstev obcí se uskuteční v pátek 5. října od 14:00 do 22:00 hodin 

a v sobotu 6. října od 8:00 do 14:00 hodin. Veškeré informace k volbám jsou průběžně 

zveřejňovány na úřední desce obce. Hlasovací lístky obdržíte jako tradičně několik dní před 

samotným zahájením voleb a budou také k dispozici ve volební místnosti. 

Marek Ostrčil 

 

Společenská kronika 
 

K 25. červnu 2018 má obec celkem 220 obyvatel: 111 mužů a 109 žen, z toho je 32 dětí 

do 15 let: 16 chlapců a 16 dívek. Za uplynulé období se 2 občané odstěhovali a narodily se 

dvě děti. 

 

Zastupitelstvo obce gratuluje:  

Gratulujeme Martině Šlahařové a Tomáši Ostrčilovi k narození jejich dcery Anety a také 

Petře a Robertu Rozkošným k narození jejich dcery Anny. Oběma děvčátkům přejeme 

hlavně hodně zdraví, štěstí a lásky jejich rodičů. 

Marek Ostrčil, Markéta Michálková 
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Třídění odpadů v Dobrčicích 
 

Loňský rok jsme již na 100 % využili nový systém sběru tříděného odpadu. Díky 

vyššímu počtu sběrných nádob, výhodnějšímu způsobu plateb za svoz tříděného odpadu 

a také díky občanům Dobrčic se podařilo na třídění odpadu vydělat 10.016,- Kč. 

Na odměnách za vytříděný odpad jsme získali od společnosti EKO-KOM částku 30.491,- 

Kč a náklady na vývoz činily 20.475,- Kč. Srovnejme, že v roce 2015 jsme při třídění 

odpadu byli ve ztrátě 10.185,- Kč (odměny 13.675,- Kč, náklady na vývoz 23.860 Kč). 

Za celé zastupitelstvo obce děkuji všem, kteří poctivě třídí. 

 

Novinky v odpadovém hospodářství 

▪ Na obecním úřadě je možné zakoupit plastové popelnice na kolečkách o objemu 

120 litrů za 650,- Kč a 240 litrů za 930,- Kč. Protože obecní úřad zajišťuje nákup 

popelnic dle objednávek občanů, je možné, že k dodání popelnice může dojít až po 

několika dnech od objednání. V případě změn cen popelnic u dodavatele si obecní úřad 

vyhrazuje upravit ceny. O této skutečnosti bude případný zájemce informován předem, 

aby mohl potvrdit požadavek. 

▪ U sběrného místa na tříděný odpad pod Kamencem byl umístěn nově kontejner na starý 

textil. Staré oblečení, které již nenosíte, ale je v dobrém stavu, můžete čisté vložit do 

igelitové tašky nebo pytle a takto ho odložit do kontejneru. V žádném případě nevhazujte 

do kontejneru věci nezabalené a špinavé. Obsah kontejneru bude po naplnění odvezen 

charitativní společností k dalšímu upotřebení. 

▪ Na obecním úřadě je k dispozici celkem 10 ks 

kompostérů o objemu 1000 litrů. Jedná se 

o zelený typ ve tvaru šestiúhelníku. Zájemci 

o tyto kompostéry se mohou hlásit na OÚ. 

Kompostéry budou zájemcům zapůjčeny 

k užívání a po uplynutí stanovené doby jim 

budou bezplatně převedeny do vlastnictví. 

▪ Obec Dobrčice získala v rámci dotace od DSO 

mikroregionu Moštěnka mobilní štěpkovač. 

Tento štěpkovač zvládne drtit větve do průměru 

10 cm. Pokud máte větší objem větví, který byste 

odváželi na vyhrazené místo u kontejneru na 

bioodpad, je možné dohodnout podrcení přímo 

na místě u Vás. Podmínkou je pochopitelně 

součinnost při drcení větví. Ušetří se tak čas při 

odvozu větví i čas při jejich následném drcení pracovníky obce. Zároveň je možné 

dohodnout odběr nadrcené štěpky občany Dobrčic. Zájemci se mohou hlásit u starosty 

obce nebo u p. Jindřicha Drtila.  

▪ V současné době jsme byly nuceni ukončit přistavování kontejneru na bioodpad pod 

Kamencem. Pozemek, na který jsme kontejner stavěli, získal do vlastnictví nový majitel 

a ten nás požádal z důvodu plánovaných prací na tomto pozemku, abychom tam dočasně 

přerušili umisťování kontejneru. Proto bude kontejner na bioodpad přistavován prozatím 

jen na točnu. Větve je nutné odkládat mimo kontejner. 

Marek Ostrčil 
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Nová kanalizace v Dobrčicích 
 

V minulých dvou desítkách let bylo uskutečněno několik pokusů s cílem vyřešit problém 

s odpadními vodami Dobrčic – kořenová čistírna, malé domovní čistírny, kanalizace vedená 

přes soukromé pozemky obyvatel Dobrčic. Ani jednu z těchto variant se nepodařilo 

zrealizovat, ačkoliv důvody byly u každé z variant různé – technické, ekonomické, 

nesouhlas občanů, aj.  

Zastupitelstvo obce Dobrčice v minulém volebním období schválilo vypracování 

projektové dokumentace na novou kanalizaci s čistírnou odpadních vod (ČOV), přičemž 

zadání pro vypracování kanalizace bylo jasné – kanalizace musí vést přes pozemky ve 

vlastnictví obce a kanalizace bude pouze pro splaškové odpadní vody. Toto zadání je 

i z dnešního pohledu stále jediné správné, protože jen tak bude možné dosáhnout na dotace, 

bez kterých nebude možné kanalizaci s ČOV vybudovat. 

Současné zastupitelstvo obce se na předpokládaném vedení kanalizace a rámcovém 

umístění ČOV jednomyslně shodlo a tuto představu muselo nechat zapracovat do nového 

územního plánu obce, který by reflektoval všechny požadavky na vybudování nové 

kanalizace s ČOV. Schvalování nového územního plánu by mělo být na podzim tohoto roku 

dokončené a tím pádem bude možné pokročit i s projektem na kanalizaci a ČOV. 

Rád bych vám nyní v krátkosti shrnul všechny skutečnosti, které budou pro dokončení 

projektové dokumentace klíčové. 

Umístění ČOV se plánuje na pozemku p. č. 127 v k. ú. Dobrčice. Jedná se o pozemek 

před Dobrčicemi. Využití tohoto pozemku k vybudování ČOV bylo mezi zastupiteli 

a projektantem dlouze diskutováno a nakonec se potvrdily argumenty, které se promítly již 

do technicko-ekonomické studie, kterou si nechalo vypracovat minulé zastupitelstvo. 

 

 
 

Parcela č. 127 v k. ú. Dobrčice se nachází u polní cesty, která vede od příjezdové cesty 

do Dobrčic k Dobrčickému potoku. V loňském roce byla na této parcele vyvrtána studna, 

která bude sloužit potřebám ČOV. Umístění ČOV bylo ovlivněno několika aspekty. 

Umístění dál od obce by bylo možné jen na rovinách podél Dobrčického potoka (plochy 

A a B). Pozemky za polní cestou (plocha A) jsou ale pro vybudování ČOV nevhodné, 

protože jsou zařazeny v návrhu na vybudování lokálního biocentra. Umístění tohoto 

biocentra nemůže obec Dobrčice ovlivnit, protože je dáno již současným územním plánem 
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a bude i v tom novém. Na pozemcích s takto plánovaným biocentrem není možné nic 

budovat. Další možností by bylo vybudovat ČOV až v oblasti B, ale je třeba si uvědomit, že 

tak vzdálená ČOV od obce by vyžadovala delší vedení kanalizace, což by neúměrně zvýšilo 

náklady (odhadem 10.000,- Kč/m, tj. o cca 2 mil. Kč). Umístění ČOV v lokalitě C bylo 

plánované v původním územním plánu. K ČOV bude nutné vybudovat příjezdovou 

komunikaci a v případě umístění ČOV za potokem by to znamenalo i nutnost kompletní 

rekonstrukce mostu, aby vydržel průjezd nejen obslužné techniky, ale také techniky pro 

zbudování ČOV. Lokalita D, která je blíže k vesnici, naopak nepřicházela v úvahu, abychom 

se vyvarovali negativní reakcím ze strany občanů kvůli strachu ze znehodnocení jejich 

pozemků, na kterých mají postavené domy. 

Vedení kanalizace přes pozemky ve vlastnictví obce Dobrčice znamená, že 

kanalizace bude vedena ulicemi pod silnicí. To pochopitelně citelně zasáhne některé 

majitele domů, zejména ty, kteří mají současnou kanalizaci svedenou na opačnou stranu 

domu. V těchto případech bude zastupitelstvo a projektant s jednotlivými majiteli domů 

individuálně jednat o nejlepším způsobu řešení jejich připojení na kanalizaci. Výškový 

profil kanalizace byl naplánován tak, aby se na kanalizaci mohly napojit všechny 

nemovitosti. K tomu posloužily listy, které jednotliví majitelé domů odevzdávali v roce 

2016. Součástí oznámených informací byla hloubka současného uložení kanalizace, což 

umožnilo naplánovat hloubku kanalizace nové. Přípojky splaškových vod na kanalizaci 

bude nutné řešit s projektantem samostatně včetně způsobu napojení. 

Dešťové vody do nové kanalizace již nebude možné odvádět. To bude u všech domů 

vyžadovat oddělení dešťových vod, které bude možné odvést do staré kanalizace, která bude 

za tímto účelem ponechána. Ačkoliv je stáří současné kanalizace již značné, je třeba si 

uvědomit, že její poškození a případné prosakování dešťových vod není na škodu, protože 

dnešním cílem by mělo být ponechat maximum dešťových srážek zavsakovat na místě 

a neodvádět je do potoků a řek. Před budováním kanalizace bude nutné provést kontrolu 

současné kanalizace a v případě zjištění, že některé úseky jsou poškozené, bude třeba 

provést opravu těchto úseků. 

Financování vybudování nové kanalizace s ČOV se bude odvíjet od finančních 

možností obce a pochopitelně od dotací, bez kterých si obec vybudování ČOV a kanalizace 

určitě nebude moct dovolit. Nabízí se možnost využítí bezúročné půjčky, kterou za účelem 

budování technické infrastruktury poskytuje Státní fond životního prostředí. Zároveň je 

třeba si také uvědomit, že obec nemusí novou kanalizaci budovat ihned v celé obci, ale může 

nejdříve vybudovat části s nejvyšším počtem napojovaných obyvatel a další lokality řešit až 

v rámci dalších etap. Tento postup se sice může zdát být nelogický a kanalizace by měla být 

nejlépe udělána v celé obci najednou, ale pokud finanční situace nebude příznivá, tak je 

třeba vzít i tuto možnost v úvahu. Množství dotací se s každým rokem snižuje a klesá také 

procento poskytnuté dotace. A tento trend bude zřejmě pokračovat i nadále. 

Obci Dobrčice v letošním roce skončí platnost povolení vypouštění odpadních vod 

do Dobrčického potoka a bude nucena požádat o prodloužení. Před třemi roky, kdy nám 

bylo vydáno toto povolení, byla obci Dobrčice uložena podmínka, že musíme nechat 

zpracovat projektovou dokumentaci pro novou kanalizaci s ČOV. Nyní při žádosti 

o prodloužení povolení vypouštění odpadních vod do potoka bude jistě zkoumáno, jak jsme 

pokročili s přípravou projektu. Zároveň se dá očekávat, že se zpřísní limity obsahu 

škodlivých látek pro vypouštění odpadních vod, což může vést až k nevyhovující kvalitě 

vypouštěné odpadní vody. Kvalita vypouštěné odpadní vody je stanovena na základě 

několika odběrů vzorků odpadní vody ze všech výpustí, které máme v Dobrčicích. Již dnes 

máme u některých výpustí obsah škodlivin jen mírně pod maximálním limitem. Je třeba si 
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uvědomit, že kvůli čím dál sušším rokům teče v potocích a řekách čím dál méně vody, ale 

množství odpadních vod se nesnižuje. Logicky se tak zvyšují koncentrace škodlivých látek 

v řekách, což zase zvyšuje požadavky na snížení obsahu škodlivin v odpadních vodách. 

Vypouštění odpadních vod s vyššími koncentracemi škodlivin, než je stanoveno v povolení, 

by vedlo k možným vysokým finančním postihům pro obec anebo až k zákazu vypouštění 

odpadních vod. To by pro obec a její obyvatele znamenalo velké problémy.  

Po vybudování kanalizace a ČOV budou muset domy s domovními čistírnami 

odpadních vod tyto odpojit z funkce a připojit se na veřejnou kanalizaci. Dále od roku 2020 

budou všechny nemovitosti, které mají možnost se připojit na veřejnou kanalizaci a neučiní 

tak, povinnost dokladovat vývoz odpadních vod na ČOV. Lze očekávat, že objem takto 

dokladovaných odpadních vod bude cca 35 m3/osobu za rok. Při současných cenách 

likvidace odpadních vod vč. dopravy na ČOV lze počítat s cenou min. 5.000,- Kč/osobu za 

rok. Z toho vyplývá, že připojení na kanalizaci s ČOV je jediným správným řešením 

a z dlouhodobého hlediska i levnějším řešením. 

 

Veřejné projednání vedení kanalizace 

Obci Dobrčice byl již doručen plán vedení kanalizace včetně hloubkového profilu. 

Zastupitelstvo obce plánuje projednání tohoto plánu na veřejné schůzi za přítomnosti 

projektanta, který vám odpoví na případné dotazy a bude s vámi řešit i případné námitky 

a připomínky. Chtěl bych vás požádat, abyste se tohoto projednání zúčastnili 

a s projektantem konstruktivně řešili vaše dotazy a připomínky. Je to hlavně ve vašem 

zájmu, aby byla nalezena co největší shoda. Pokud se na jednání nebudete moci dostavit, 

tak bude možné dohodnout náhradní termín konzultací.  

Jednání se uskuteční v letních měsících a o přesném termínu budete informováni. 

Marek Ostrčil 

 

Oprava mostu a uzavírka silnice I/55 
 

V druhé polovině května byla zahájena rekonstrukce mostu na silnici I/55 mezi Horní 

Moštěnicí a Dobrčicemi, kterou financuje Ředitelství silnic a dálnic. Důvodem pro 

rekonstrukci mostu byl jeho havarijní stav, který byl posouzen v rámci odborného posudku, 

který si taktéž nechalo zpracovat ŘSD. V rámci přípravy této opravy mostu bylo původně 

počítáno s mostním provizoriem, které by vedlo při jízdě od Horní Moštěnice po pravé 

straně rekonstruovaného mostu. K tomu bylo třeba získat souhlasy všech majitelů pozemků, 

přes které by toto mostní provizorium vedlo. Bohužel jeden z majitelů pozemků s tímto 

nesouhlasil, a to i přes nabídku odškodnění za strany ŘSD. Následně bylo uvažováno 

o vedení mostního provizoria po druhé straně. Zde ale byl překážkou Územní plán obce 

Dobrčice. Pozemky, přes které mostní provizorium mělo vést, jsou začleněny do výhledové 

plochy lokálního biocentra. Náš stávající územní plán neumožňuje na takových plochách 

stavět dopravní stavby, a to ani ty dočasné. Ačkoliv jsem se na Magistrátu města Přerova 

snažil najít východisko z této situace, stavební úřad konstatoval, že jako jediná možnost, jak 

toto provizorium legálně zbudovat, je provést změnu územního plánu. S ohledem na 

legislativu a vytížení projektantů územních plánů by proces vyřizování změny územního 

plánu trval minimálně 2 roky a toto zdržení nebylo ŘSD ochotno akceptovat. Z těchto 

důvodů bylo nutné silnici přes most zcela uzavřít a stanovit objízdnou trasu.  

Dle původního harmonogramu byl konec uzavírky stanoven na konec září 2018. 

Při prvním kontrolním dnu, kterého jsem se účastnil, bylo ze strany zhotovitele stavby 

sděleno, že vzhledem k dobrým klimatickým podmínkám již nyní předpokládají konec 
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uzavírky v polovině září. Kontrolního dne se účastnila také starostka ze Staré Vsi a společně 

s ní jsem žádal zhotovitele, aby se pokusili most zprovoznit do konce srpna, aby bylo možné 

od začátku září obnovit běžný provoz a nekomplikovat dopravu i v novém školním roce. 

Další kontrolní den se bude konat na začátku července. 

V souvislosti s uzavírkou byla řešena 

i alternativní objízdná trasa po polních 

cestách. Jako jedinou možnou se ukázala 

cesta přes Kamenec, protože Podkřížová 

polní cesta je částečně v majetku Hanácké 

kyselky, která si nepřála průjezd vozidel 

kolem svých vrtů (zejména obava 

z kontaminace minerální vody). Polní cesta 

přes Kamenec je v současné době velmi 

využívaná a byla na ní provedena částečná 

vysprávka výmolů ve spodní části cesty 

pomocí drtě. V této souvislosti se velice 

omlouvám všem řidičům, kteří tuto cestu 

využívají, že v zatáčce u Hanácké kyselky jsem nechal k vysprávce použít příliš velké 

množství drtě a bez zhutnění. Poté byl průjezd tímto úsekem značně problematický. 

Až následným zhutnění došlo ke zlepšení průjezdnosti. S ohledem na hloubku výmolů 

a očekávaný provoz po této komunikaci byla ale vysprávka nutná, protože se daly očekávat 

požadavky na vyspravení. Slibuji, že i nadále se budeme snažit situaci zlepšit. Chci také 

touto cestou poprosit všechny řidiče, kteří přijíždí přes Kamenec do Dobrčic, aby zejména 

při průjezdu kolem domů snížili rychlost, aby se co nejméně prášilo. 

 

Stav oprav mostu na konci června – dokončuje se vydláždění koryta Dobrčického potoka. 

 
Marek Ostrčil, foto JCh  
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Z činnosti Mysliveckého spolku Stará Ves 
 

Vážení spoluobčané,  

dovolte mi, abych Vás seznámil s činností myslivců za uplynulý rok. První měsíce roku jsou 

pro myslivce především ve znamení intenzívní péče o zvěř – přikrmování zvěře v době 

nouze. Přikrmujeme vždy od 1. října do 30. dubna jedenkrát týdně (v sobotu), v lednu 

a únoru dvakrát týdně (ve středu a v sobotu) v 19 krmných místech vybavených krmelcem, 

korytem na jádro, slaniskem (těch máme v honitbě cca 50 ks), případně zásypem či 

plevníkem. Do 30. dubna provádíme čištění a desinfekci a případně drobné opravy – 

odstranění zbytků krmiva, přemístění krmítek, pokopání a vyvápnění místa po krmítku, 

úklid zásobníků na krmivo. 

Neméně důležité je zajištění klidu v honitbě – zabránění volnému pobíhání psů po 

honitbě, pohybu běžkařů, cyklistů, motorkářů a jezdců na koních mimo veřejné cesty 

(předpokládáme, že by se nikomu nelíbilo, kdyby mu cizí lidé rajtovali po dvorku nebo po 

zahrádce a ničili úrodu). Po celý rok probíhá lov zvěře škodící myslivosti – lišek, kun, vran 

a strak. Provedli jsme sčítání zvěře za účelem plánování lovu zvěře v letošním roce. 

V únoru jsme uspořádali tradiční Myslivecký ples v kulturním domě v Přestavlkách. 

Připravili jsme bohatou tombolu, děkujeme sponzorům a příznivcům za ceny do tomboly. 

Již nyní si dovolujeme pozvat na Myslivecký ples, který se bude konat v únoru 2019. Také 

proběhla schůze honebního společenstva ve Staré Vsi, tímto děkujeme za Vaši účast. 

Dubnem začíná nový myslivecký rok. Jeho skutečným začátkem v rámci okresu je 

každoroční pořádání okresní chovatelské přehlídky trofejí spárkaté zvěře ulovené 

v uplynulém roce (jsou zde vystaveny trofeje zvěře z 68 honiteb okresu Přerov) spojené 

s jarním svodem psů. V roce 2017 se konala na zámku v Hustopečích nad Bečvou. 

Letošní chovatelská přehlídka trofejí se uskutečnila ve dnech 28. – 29. dubna 2018 na 

zámku v Hranicích. 

V dubnu a květnu jsme se věnovali opravám a stavbě mysliveckého loveckého zařízení. 

V době sklizně pícnin (vojtěšek a luk) procházíme několikrát porosty s loveckými psy – 

ohaři, abychom zvěř z porostů vyhnali a snížili ztráty na mláďatech zvěře. Pícniny jsou pro 

zvířata a ptáky přitažlivé – jsou to tzv. ekologické pasti. Proto je pro myslivce důležité znát 

termín seče co nejdříve, aby mohli včas provést opatření. Zemědělcům, kteří nám termín 

seče oznámí (nejlépe 3 dny předem) DĚKUJEME! Pozn.: Termín seče pícnin je povinen 

zemědělec dle zákona nahlásit uživateli honitby 2 dny předem. 

V červenci jsme uspořádali Myslivecký den pro děti i dospělé v obci Dobrčice. Účast 

byla hojná, doufáme, že se vám den líbil a že nás opět v příštím roce navštívíte, tentokrát 

v obci Přestavlky. 

V srpnu jsme zaváželi do zásypů plevy, do zásobníků krmiva, seno a jádro. 

Při celoroční činnosti spolku členové odpracovali 2 316 brigádnických hodin a při 

přikrmování zvěře odpracovali dalších 600 hodin v celkové hodnotě cca 300 tis Kč. 

Od měsíce září jsme opět začali s přikrmováním zvěře. Při přikrmování jsme 

spotřebovali 35q ječmene, 5q podzimní směsi pro spárkatou zvěř, 5q pšenice, 30q 

vojtěškového sena, 1q soli a individuálně členové krmili kukuřicí (10q), jablky (10q), 

kaštany, žaludy v celkové hodnotě cca 30 tis Kč. 

Intenzivně jsme se věnovali odlovu především holé srnčí i dančí zvěře. Ulovilo se 17 

srnců, 12 srn, 14 srnčat, 8 kusů bylo sraženo auty. Dále se ulovilo 6 daňků, 6 daněl 

a 4 dančata. Také jsme ulovili 4 divoká prasata, jedno bylo sraženo autem. 
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V měsíci listopadu a v prosinci jsme uspořádali dvě vycházky a dva hony na drobnou 

zvěř. Střelilo se 65 zajíců a 3 bažanti, což je nejnižší úlovek v historii spolku. 

Děkujeme Obecním úřadům Stará Ves, Přestavlky a Dobrčice a sponzorům 

a příznivcům myslivosti za pomoc a podporu v naší činnosti. 

 

Stavy zvěře na jaře roku 2018: 

zvěř srnčí – 84 kusů 

zvěř daňčí – 27 kusů 

zajíc polní – 128 kusů 

bažant obecný – 23 kusů 

 

Za myslivce: Ing. Stanislav Hejník, foto Daniela Palíková 

 

    
Fotografie z výroby krmných zařízení a jejich natírání (14. 5. 2017 a 25. 8. 2017). 

 

 
Vycházka do Dobrčic 4. 11. 2017 (uloveni 3 zajíci a 3 kohouti). 
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Plody sytící i smrtící? 
 

Začalo léto, čas žní a sklízení úrody. Plody můžeme sklízet i z nejedné dřeviny. Ale měli 

bychom je znát, aby to nebyla ochutnávka poslední... Na točně rostou zástupci obou případů. 

 

Napravo vedle stáčírny najdete malý stromek kaštanovníku jedlého (Castanea sativa). 

Je to zatím „stromové batole“, dospěje a začne plodit až po 15. roce svého života 

a dopřejeme-li mu čas, změní se do 30 metrového kmeta s obvodem kmene až 10 metrů. 

Na jaře se obalí lesklými, kožovitými listy se zoubky na okraji. V květnu a červnu se objeví 

jehnědy květů. Jsou zvláštní svou komplikovanou stavbou. Každá jehněda má totiž tři zóny 

květů: úplně nahoře jsou květy samčí se zakrnělým semeníkem, úplně dole zase květy 

samičí se stopami zaniklých tyčinek a uprostřed boj o pohlaví skončil remízou, takže květy 

jsou oboupohlavní. 

Po opylení květů větrem vzniknou ze semeníků ostnité čížky, vypadají jako malé zelené 

ježovky. Uvnitř dozrávají velká semena. Jsou to nažky baňatého tvaru, pro které lidstvo 

tento strom pěstuje již celá tisíciletí. Je teplomilný a takto dlouho ho znají ve Středomoří 

a na Blízkém východě, odkud se rozšířil i do oblastí za Alpami a k nám. Některé staré 

kaštanové sady, tzv. „kaštánky“ rostou v Evropě od 17. století dodnes. Lidé vyšlechtili 

i velkoplodé odrůdy, tzv. marony. Kaštany obsahují více než z třetiny škrob, pak různé 

cukry, oleje a bílkoviny. Z jedlých kaštanů s medem a karamelem vyrábějí ve Francii nugát, 

kaštanové pyré je součástí mnoha dalších pokrmů. Výborné jsou i teplé kaštany – naříznete 

slupku a opražíte je na pánvi a nebo je upečete v troubě. 
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Štědřenec odvislý (Laburnum anagyroides) 

je keř a roste na točně hned nedaleko lavičky. 

Láká k ochutnání svými lusky, které jsou 

zpočátku podobné hrášku. Pokud podlehnete 

a ochutnáte, už po požití dvou semínek zpečetíte 

svůj osud. Proto mívám někdy strach o zvídavé 

děti, které si kolem stále hrají. Celá rostlina je 

jedovatá, v ní obsažený alkaloid cytisin je 

křečový jed. Po „svačince“ dochází do hodiny ke 

krvavému zvracení, průjmu a k záškubům 

svalstva, do několika hodin přichází smrt. Lusky 

zůstávají na keři až do zimy, takže je v zákeřnosti 

dosti vytrvalý! 

Přinesli jsme si ho k nám také ze Středomoří. 

Má rád vápnité půdy a teplo, ale vydrží i naše 

podnebí. Na jaře se obalí zelenými lístky 

připomínajícími jetel a hlavně záplavou žlutých 

květů. Těch může být v hroznu až 30 a celé 

květenství může být kolem 20 cm dlouhé. 

Na přelomu dubna a května rozkvétá, květy jsou důvod, proč ho navzdory jedovatosti 

vysazujeme. Říká se mu také „zlatý déšť“ nebo „zlatý akát“. Zahradníci vypěstovali také 

jeho převislou formu ´Pendula´ a obzvláště krásné květy má kultivar křížence  

Laburnum x watereri 'Vossii'. 

 

 
Jana Kosturová, foto internet 
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Dobrčice v objektivech dobových fotoaparátů 
 

Opět vám přinášíme další fotografie ze stavby prodejny smíšeného zboží na točně. 

 
Rozestavěná budova prodejny asi z léta roku 1973.  

Fotografie byla pořízena z domu Ostrčilíků. 
 

 
Na této fotografii ze stavby prodejny je Karel Ostrčilík a v pozadí se do objektivu dívá 

Milada Chytilová (roz. Jurčíková). 
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Kulturní a společenské akce 
 

Výsadba vrb na revitalizaci 

V sobotu 14. dubna se uskutečnila brigáda na výsadbu vrb v okolí revitalizovaného 

potoka. Původní výsadba byla poničená v důsledku sucha a okusu zvěří, a proto bylo třeba 

vysadit nové vrbové proutky. Po poradě s Jánem Kosturou byly v okolí Dobrčického potoka 

nastříhány vrbové proutky o délce cca 50 cm, které se nechaly ve vodě napučit. Takto 

připravené proutky byly vysázeny na místech dle původního projektu revitalizace. Vysazené 

proutky byly překryty větvemi, aby byly čerstvé výhony pro zvěř méně atraktivní a zároveň 

tak byly vyznačeny plochy s výsadbou při sečení travního porostu.  

Za hodinu od začátku výsadby bylo všech cca 1.000 ks proutků zasazeno. Poděkování 

za účast patří manželům Konečným, manželům Hradilovým s dětmi, manželům 

Zamazalovým se synem, Lukáši a Michalovi Jurčíkovým, Bronislavu a Vanese 

Skopalovým, Michalovi Rákosovi a Janě Kosturové. Děkuji i Jánu Kosturovi za jeho cenné 

rady. 

 

Čarodějnické opékání špekáčků 

V pondělí 30. dubna se uskutečnilo už tradiční čarodějnické opékání špekáčků. 

 

 
foto Ostrčilíkovi 

 

Vítání občánků a Den matek 

Druhou květnovou neděli odpoledne se uskutečnilo vítání nových občánků. Přivítáni 

byli Natálka Voltnerová a Jiří Kořínek. Přejeme jim do života v Dobrčicích hodně zdraví, 

štěstí a pohody. Děti si odnesly z vítání občánků pamětní list, krásnou knihu pohádek a ručně 

dělanou keramiku od Evy Jurčíkové z Dobrčic. Maminky obdržely od starosty obce rudou 

růži. 

Po vítání občánků pokračovalo odpoledne programem u příležitosti oslav Dne matek. 

Místní děti si pod vedením paní Markéty Drtilové a její dcery Karolíny připravily více jak 
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hodinový zábavný program se zpěvem, tanci, hraním na hudební nástroje a recitací. Podle 

potlesku se přítomným maminkám program líbil. Po vystoupení dětí se zábavy ujala skupina 

Kalíšek. Pro přítomné bylo nachystáno bohaté občerstvení a pro děti nanuk a perníčky, 

linecké cukroví od dobrčických seniorek a od Petra Navaříka medvídci s medem. 

MO 
 

 
Vítané děti s rodiči. 

 

 
Dobrčické děti při vystoupení 
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Vystupovaly také mažoretky s fotbalisty. 

foto Ostrčilíkovi, fotogalerie je dostupná na webových stránkách obce 

 

Okrskové hasičské závody v Dobrčicích 

V sobotu 19. května se v Dobrčicích uskutečnily okrskové hasičské závody. V běhu na 

100 m a v požární útoku změřily své síly týmy sborů dobrovolných hasičů z Beňova, Horní 

Moštěnice, Přestavlk, Staré Vsi, Říkovic a Dobrčic. Z družstev žen dorazily do Dobrčic jen 

ty z Říkovic. 

Družstvo SDH Dobrčice po 8 letech nepřetržitého vyhrávání okrskových kol letos 

nezvítězilo a obsadilo 3. místo. S pohárem pro vítěze zaslouženě z Dobrčic odjížděli hasiči 

z Přestavlk, kteří na 100 m překážek byli první a na požárním útoku nejlepší ze všech 

družstev. Všem závodníkům gratulujeme a těšíme se snad za 3 roky opět na setkání 

v Dobrčicích.  

SDH - MUŽI 100 m překáž. Pořadí Požární útok Pořadí Součet Umístění 

Přestavlky 107,69 2 29,99 1 3 1 

Beňov 103,16 1 43,93 3 4 2 

Dobrčice 116,40 4 32,43 2 6 3 

Stará Ves 109,42 3 51,83 6 9 4 

Říkovice 146,44 6 47,78 4 10 5 

Horní Moštěnice 137,16 5 48,62 5 10 6 

SDH - ŽENY 100 m překáž. Pořadí Požární útok Pořadí Součet Umístění 

Říkovice 125,73 1 45,21 1 2 1 

 

SDH Dobrčice 
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Soutěžní družstva při zahajovacím nástupu. 

foto Ostrčilíkovi, fotogalerie je dostupná na webových stránkách obce 

 

Dětský den v Dobrčicích 

V sobotu 9. června se v Dobrčicích konal Dětský den, který byl pojat jako Dobrčická 

olympiáda. Všechny příchozí děti mohly závodit v celkem 13 disciplínách, kde si 

vyzkoušely svou vytrvalost, přesnost a chytrost. Všichni závodníci zvládli každý úkol, jak 

nejlépe mohli, a tak nakonec obdrželi zasloužené medaile a odměny. 

Děkujeme organizačnímu týmu pod vedením Markéty Drtilové, Hany Zamazalové 

a Zuzany Hradilové, že se jim podařilo pro děti přichystat olympijské klání. Poděkování 

také patří všem, kteří měli na starost jednotlivé soutěže. Nesmíme zapomenout na členky 

klubu seniorů, které pro děti upekly medaile a rozdávaly jim ceny. Děkujeme za sponzorský 

dar k pořádání Dětského dne také stáčírně limonád Saspiře, která věnovala dětem 

šampaňské. Na akci přispěla také obec Dobrčice. 

Po olympijském klání byla pro děti přichystaná skluzavka, o kterou se postarali hasiči. 

Děkujeme Petru Zamazalovi, který hasičům věnoval plachtu, bez které by se děti mohly jen 

těžko klouzat. 

Podvečerní a večerní program patřil tradičně opékání špekáčků, táboráku a ohňostroji. 

Věříme, že se dětský den vydařil a všichni příchozí návštěvníci nám zachovají i v příštích 

letech přízeň. 

SDH Dobrčice 

 

 
Nechyběla vlajka olympiády. 

 

 
Tradiční skákání v pytlích dávalo dětem 

zabrat. 
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Kontrola znalostí ze zdravé výživy. 

 

 
Přetahované chybělo jen bláto uprostřed. 

 

 
Pěna byla velkou atrakcí. 

foto Ostrčilíkovi, fotogalerie je dostupná na webových stránkách obce 
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15. mikroregionální hry v Beňově 

V sobotu 16. června se uskutečnily v Beňově již 15. mikroregionální hry. 

V nachystaných 9 disciplínách se utkalo 10 družtev z mikroregionu Moštěnka, jedno 

družstvo z mikroregionu Šlušovicko a dvě družstva z Polska – z gminy Tworóg, která je 

družební obcí s obcí Beňov, a z gminy Rudniky, která byla pozvaná na hry v rámci projektu 

česko-polské spolupráce. Družstvo obce Dobrčice obsadilo krásné 5. místo. Vyhráli 

soutěžící z Domaželic. 

 
Příprava na plnění džberové stříkačky. 

 

 
Pumpování vody džberovou stříkačkou. 

 

Střelba kruhy na kužele nebyla za silného větru snadná. 

foto Alena Skopalová 

 

Nejbližší plánované kulturní, společenské a sportovní akce 
 

▪ Na návštěvě ve včelíně, sobota 14. července od 10:00, sraz u Hospody na Tvrzi 

▪ Oslavy 80. výročí založení SDH Dobrčice, sobota 25. srpna, sál OÚ a výletiště 

▪ Drakiáda, neděle 7. října, polní cesta na Beňov 

 

Výše uvedené termíny se mohou změnit. O jednotlivých akcích budete včas informováni. 

Marek Ostrčil 
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Pozvánka 
 

 

 
Akci pořádá Muzeum Komenského v Přerově. Vstupné na akci je 30,- Kč 
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